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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 22. juni 2010 stillet mig følgende spørgsmål 180
alm. del, efter ønske fra Per Husted (S), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 180:

"Er ministeren enig i, at det vil være uhensigtsmæssigt ikke at løse barmarksværker-
nes problemer i forbindelse med lempelser i mindre værkers brændselsvalg, da de 
fleste barmarksværker ikke vil være omfattet af energidelen i landbrugspakken?"

Svar:

Energitilsynet udarbejder jævnligt en oversigt over forbrugerprisen på fjernvarme. 
Den seneste opgørelse viser den faktiske a conto pris per 19. februar i år. I alt 11 ud 
af knap 100 barmarksværker har en varmepris, der er højere end det, en typisk olie-
fyrskunde betaler for den tilsvarende varme (oliereferencen).

Regeringen går ind for et mere fleksibelt brændselsvalg. Men i forhandlingerne forud 
for den energipolitiske aftale af 21. februar 2008 modsatte bl.a. Socialdemokraterne 
sig, at de mindre værker fik mulighed for at skifte fra naturgasbaseret kraftvarme til 
ren fjernvarme på biobrændsler. Såfremt Socialdemokraterne nu ønsker at ændre 
reglerne for de mindre værkers brændselsvalg, vil regeringen være positivt indstillet 
på at drøfte dette.

Med venlig hilsen
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